
 

Nuuk den 09. juli - 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om, at oplyse det danske justitsministerium indgående om politiets 

og anstaltsbetjentenes arbejdsvilkår i Grønland, og hvorledes disse adskiller sig fra arbejdet i 

Danmark?  

 

2. Har Naalakkersuisut planer om, at bede om en større bevilling til politiet i Grønlands narko-

enhed, til brug for ansættelse af flere i enheden?  

 

3. Har Naalakkersuisut planer om, at ville redegøre overfor det danske justitsministerium, 

omkring hvilke problemstillinger politiets afdeling i Grønland, har, som relaterer sig til de særlige 

grønlandske forhold? 

 

(Medlem af Inatsisartut Tillie Martinussen, Suleqatigiissitsisut) 

 

Begrundelse: 

Jf. besvarelse af mit §37 spørgsmål, nr. 80, anfører Naalakkersuisut at I vil mødes med den danske 

justitsminister Søren Pape Poulsen, i løbet af denne sommer, hvor Naalakkersuisut og bringe spørgsmålet 

om ligeløn op for politiet i Grønland.  

Efter Samarbejdspartiets opfattelse, er der dog en del områder der skiller sig særligt ud for Grønland som 

arbejdsplads.  

Bl.a. er der forholdene med bygder og byer, og transport rundt i landet der er unikt for det grønlandske 

politi.  

 

Ligeledes er udstationering anderledes, og adgangen til debriefing efter voldsomme hændelser eller 

opgaver, psykolog-behandling af eventuelle traumer i forbindelse med arbejdet, samt adgang til kollegaer 

og fællesskab væsentligt anderledes i Grønland, end det er i Danmark.  

Det kunne være en fordel at gøre den danske justitsminister bekendt med disse forhold, for at udbrede 

forståelsen for, hvordan det grønlandske politi arbejder – og hvorledes dette arbejde adskiller sig fra resten 

af rigets problemstillinger.  

 

Ligeledes er det vor opfattelse, at den almindelige politibetjent i Grønland bærer et særligt stort antal 

såkaldt tunge sager, uden at være i en særlig indsatsgruppe, men vore gadebetjent og udstationerede, ser 

mange, mange tunge sager i løbet af en karriere.  

Ofte er de de eneste i en by der kaldes ud til alt fra selvmord, seksuelt misbrug af børn, bliver udsat for 

voldsomme voldssager, og skyderier meget oftere per karriere end betjente i Danmark er, hvilket taler for, 

at se på disse problemstillinger som en del af ”pakken” for Grønland.  

 

Ligeledes er det interessant at høre om, hvilke planer der er for narkoenheden i Grønland, senest har vi set 

en stribe anholdelser der alt andet lige må efterlade et tomrum på markedet, som kan udfyldes af en række 



 

aktører, der kan være lige så – eller endnu mere farlige, end de allerede anholdte.  

 

Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 

Mvh.  

Tillie Martinussen 

Samarbejdspartiet - Suleqatigiissitsisut 

 


